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Svar på § 37, 2014/179 

Kære Andreas Uldum. 

Du har den 20. august 2014 stillet Naalakkersuisut spørgsmål om rejser foretaget af 
Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur og Ligestilling. 

i. Er den liste som Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur og Ligestilling 
har lagt på sin Facebook-profil den 3. august 2014 klokken 14.20 fyldestgørende? 
Det kan den næppe være, da hans rejse til borgermøde I Maniitsoq den 9. juni ikke 
fremgår. (Dette kan naturligvis skyldes, at Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, 
Kultur og Ligestilling I lighed med mig betragter dette møde som en udgift, der 
rettelig set burde være betalt af Siumut, men i et svar på mit § 37-spørgsmål 
herom har jeg fået at vide, at Naalakkersulsut betragter denne rejse som en udgift, 
der skal betales af Naalakkersuisut. Derfor burde denne rejse vel fremgå af listen) 

Svar: Følgende rejser fremgår ikke af Nick Nielsens (NN) liste lagt på NN's 
facebookprofil den 3. august 2014 kJ. 14:20: 

31/5 - 4/6 M/R-U møde i Reykjavik 
9/6 Borgermøde i Maniitsoq 
28/8 Sisimiut med Uddannelses- og Forskningsminister Sofie Carsten Nielsen 

Den omtalte liste fra Naalakkersuisoq Nick Nielsens Facebook-profil var baseret på de 
oplysninger, der var tilgængelige på daværende tidspunkt. Det udmeldte beløb 
omfattede dog samtlige rejser undtagen borgermødet i Maniitsoq, da regningen ikke var 
mellem regnet på daværende tidspunkt. 

2. Jeg vil gerne bede om at samlet overblik over, hvad de rejser som 
Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur og Ligestilling har foretaget har 
kostet samfundet? Det vil sige at der for hver enkelt rejse skal fremgå, hvor meget 
HELE delegationen har kostet (Alle udgifter skal med; diæter, dagpenge, hotel, 
transport, repræsentation med videre). En sådan opgørelse vil give et langt mere 
retvisende billede af de reelle omkostninger ved de mange rejser. 
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Svar: Hermed de samlede udgifter til de enkelte rejser, altså de tidligere oplyste udgifter 
for Naalakkersuisoq nu suppleret med udgifterne for de øvrige deltagere: 

Dato 
2014 Destination Formål Samlet 

9-23/1 København-Bruxelles Div. møder og nylårsreception 97.055,00 

3/2-5/2 Nuuk-Qaqortoq Borgermøde 45.315,00 

17-28/2 Nuuk- København- Sochi Vinterolympiade 113.055,00 

3-8/3 Nuuk-Qasiannguit Borgermøde i Diskobugten 77.386,00 

14-23/3 Fairbanks, Alaska AWG 27.254,00 

28-31/3 lIulissat GM i hundeslædeløb 43.459,00 

20/4 Island Nordisk MIR-møde 31.792,00 

20-25/5 lIulissat Bygdekonference/lpad 61.526,00 

31/5-4/6 Nuuk-Reykjavik-Nuuk M/R-U møde 49.895,00 

9/6 Maniitsoq Borgermøde 3.570,00 

21/6 Sisimiut Dimission, GU 14.467,00 

25/7 -7/8 Upernavik og bygder Borgermøde 61.122,00 

18-27/8 Nuuk-Reykjavik-Vancouver AWG og Univ. Akureyri 82.115,00 

28/8 Sisimiut Udd.- og forskningsministeren 29.072,00 

1-11/9 Nuuk-Kina-Japan-Nuuk Abning kulturarrangement 154.105,00 

I alt 891.188,00 

En lignende opstilling for tidligere Naalakkersuisut-medlemmer giver et tilsvarende 
billede, da Naalakkersuisut-medlemmer som bekendt ikke rejser alene, men ledsages af 
embedsværket på tjenesterejser. 

Herunder eksempelvis de tilsvarende rejseudgifter for min forgænger Palle 
Christiansens rejser i 2012: 
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Dato 2012 Destination Formål Samlet 

16/1-20/1 København Besøg i Grl. Huse m.v. i DK 47.752,00 

15/2-16/2 lIulissat Borgermøde/GU-møde 46.383,00 

20/2-23/2 Kbh-Oslo MR-SAM møde+investor møde 32.771,00 

5/3-8/3 Qaqortoq-Narsaq Borgermøde+møde institutioner 20.687,00 

21/3-23/3 Kulusuk-Reykjavik Nordisk ministerråd Temasession 34.445,00 

21/4-28/4 Reykjavik-T oronto-Montreal IPY konference Canada 102.045,00 

28/5-30/5 Kbh-Stockholm-Oslo-Reykjavik Megatrend konference 32.724,00 

4/6-7/6 lIulissat Værtsskab for HKH Mary 42.894,00 

1216-25/6 Rio de Janeiro Rio +20 konference 268.337,00 

27/6-1/7 Reykjavik-Tasiilaq-Kulusuk 26.802,00 

20/7 Maniitsoq Møde med Maniitsoq efterskole 8.616,00 

3/8 Charter Qooqqut Qooqqut Seminar 14.986,00 

14/8-15/8 Sisimiut Råstofskolen 18.980,00 

18/8-20/8 Sisimiut 8.495,00 

3/9-10/9 Reykjavik-Oslo-Iongyearbyen MR-SAM møde - Svalbard 25.239,00 

13/9-21/9 København De grønlandske Huse 62.744,00 

26/10-2111 København-Helsinki-Kbh Nordisk Råds session Finland 39.303,00 

27/11-30/11 Iqaluit, Nunavut Circumpolar konference 123.551,00 

10/12-17/12 København-Soul Møde i Sydkorea 127.110,00 

I alt 1.083.864,00 

Afslutningsvis vil jeg gøre opmærksom på, at der er rejst indenfor de berørte 
hovedkontis bevilgede beløb. 

3. Til AG udtaler Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur og ligestilling, at 
baggrunden for hans rejse til OL I Sochi var, at både Danmark og Grønland 
arbejder for, at Grønland på sigt kan deltage under eget flag. Denne påstand er 
Interessant, og jeg kunne godt tænke mig at høre mere om, hvordan dette arbejde 
foregår I praksis. Hvad skal der til for, at grønlandske atleter kan stille op under 
vort eget flag? 

Svar: Det er således, at jeg på Idrætsforbundets opfordring deltog som officiel 
repræsentant for Naalakkersuisut i Vinter OL i Sochi, Rusland. Jeg fik lejlighed til, at 
mødes med Danmarks repræsentanter i den Internationale Olympiske Komite, som 
deltog i Sochi. Medlemmerne er Kronprins Frederik og Poul Erik Høyer. Jeg fulgte med 
min deltagelse den tradition, der tidligere har været for, at Naalakkersuisoq for Kultur 
deltager, og viser vores opbakning til de grønlandske deltagere ved OL. 

Det blev også organiseret møde med formand for Danmarks Idræts Forbund (DIF) og 
formand for den danske OL komite Niels Nygaard om fremtidigt samarbejde mellem 
dansk og grønlandsk idræt. Der blev i den forbindelse udvekslet ideer til markering af 
grønlandsk deltagelse ved fremtidige OL, samt samarbejde om udtagelses kriterierne 
fremadrettet. Samt om muligheden for at få futsal på programmet ved fremtidige vinter
OL. Dette håber jeg vil blive til gavn for kommende grønlandske deltagere. 
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Endelig mødtes jeg med direktør, Michael Andersen fra Team Danmark omkring 
udviklingsprogrammer, hvor Grønlands Idræts-Forbund (GI F), Elite Sport Greenland 
(ESG) også deltog. Michael Andersen havde et oplæg vedr. Team Danmarks udvikling. 
Der blev talt om en mulighed for et større og tællere samarbejde. Team Danmark 
lovede under mødet, at ESG kan trække på Team Danmarks udviklingsprogrammer. 

Efterfølgende har ESG ved et strategiinternat haft besøg af Michael Andersen i Nuuk. 
Strategiinternatet havde fokus på udvikling af en nyelitestrategi. Strategien skal sikre, at 
Grønland i fremtiden får flere atleter på højt niveau. 

Derudover tog DIF initiativ iii et besøg i foråret 2014. Delle besøg har til formål, at 
identificere udviklingsmuligheder i samarbejdet mellem GIF og DIF. Parterne blev enige 
om, at delle samarbejde kan medvirke til, på lang sigt, at styrke breddeidrællen og 
derved sikre, at der gennem kompetenceudvikling bliver udviklet flere eliteudøvere. 

Samarbejdet har også resulteret i, at en medarbejder fra ESG har været 14 dage i 
praktik hos Team Danmark. Delle initiativer et led i en klargøring af den kommende 
strategi for ESG. 

Vedr. deltagelse i fremtidige OL er udmeldingen fra loe dog stadig, at Grønland skal 
være en selvstændig nation for at grønlandske atleter kan deltage under eget flag. 

4. Til AG udtaler Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur og Ligestilling, at 
han I forbindelse med en rejse til Arctic Winther Games har indgået en aftale med 
University of Alaska i Fairbanks. Naalakkersuisoq for Uddannelse, Kirke, Kultur 
og Ligestilling bedes redegøre nærmere for indholdet af denne interessante 
aftale. 

Svar: I forbindelse med min deltagelse som repræsentant for Naalakkersuisut i AWG 
afholdtes der et møde med rektor for University of Alaska, Fairbanks (UAF), omkring 
fremtidige sam arbejdsmuligheder. 

Det primære formål med besøget var at undersøge, om universitetet ville være 
interesseret i en fornyelse af en tidligere indgået aftale. 

Det blev aftalt, at arbejde på et fremtidigt samarbejde, som skal resultere i en aftale 
mellem UAF og lIisimatusarfik om lærer- og studenterudveksling, herunder om 
udveksling af undervisere fra UAF, som er specialiserede i at undervise i engelsk som 
fremmedsprog. 

Endvidere blev det aftalt, at udarbejde en aftale mellem UAF og Selvstyret, som vil 
medføre, at et begrænset antal grønlandske studerende vil kunne tage et helt 
uddannelsesforløb ved UAF på samme betingelser, som gælder for hjemmehørende i 
Alaska. Sidstnævnte aftale vil kunne indeholde videndeling omkring sprog. 
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Nick Nielsen 
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